
Rada Miejska  

w Nowym Mieście Lubawskim 

 

P r o t o k ó ł  Nr XLVI/06 

z XLVI - tej sesji Rady Miejskiej  w Nowym Mieście Lubawskim, odbytej w dniu 30 czerwca 

2006 r. w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego. 

Sesję rozpoczęto o godz. 11,oo , a zakończono o godz. 12,50. 

Na ustawowy skład 15 radnych w sesji według listy obecności uczestniczyło 13 radnych. 

Lista obecności radnych stanowi Zał. Nr 1 do protokołu. 

Obrady  prowadził  -   Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – Wojciech Kłosowski. 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

Burmistrz Miasta                                          -   Lidia Grabowska 

Z-ca Burmistrza                                            -   Józef Blank 

Skarbnik Miejski                                           -  Maria Wróblewska 

Radca Prawny                                               -  Tomasz Kwiatkowski 

Kierownik Referatu Budownictwa i Inwestycji  - Jan Kancidrowski 

Kierownik  Referatu Organizacyjnego          -  Dariusz Sobaszkiewicz 

 

Zatwierdzony porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji.  

- stwierdzenie quorum. 

2.  Wybór sekretarza obrad. 

3.  Przedstawienie porządku obrad. 

4.  Przyjęcie protokołu z XLV – tej sesji Rady Miejskiej. 

5. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta.  

6.  Interpelacje i wnioski radnych. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XIII/72/2006 Kolegium Regionalnej zby  

     Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 27 kwietnia 2006r. w sprawie uchwalenia budŜetu dla    

     Nowego Miasta Lubawskiego na 2006 rok. 

8.  Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego instytucji kultury. 

9.  Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia opłat za świadczenia Przedszkola Miejskiego  

     w Nowym Mieście Lubawskim. 
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10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLIII/305/2006 Rady Miejskiej w  

      Nowym Mieście Lubawskim z dnia 25 kwietnia 2006r. dot. przystąpienia Gminy    

      Miejskiej  Nowe Miasto Lubawskie do spółki Warmińsko – Mazurska Specjalna Strefa     

      Ekonomiczna  S.A. 

11. Podjęcie uchwał z zakresu gospodarowania mieniem komunalnym w sprawie: 

    a) sprzedaŜy lokali mieszkalnych nr 1, 2, 3 i 4 poł. przy ul. Bocznej 2 dla najemców ,  

        stanowiących własność Gminy Miejskiej,  

    b) sprzedaŜy lokali mieszkalnych nr 2, 3 i 5 poł. przy ul. 3 Maja 28 dla najemców,  

        stanowiących własność Gminy Miejskiej, 

    c) wydzierŜawienia w drodze przetargu nieruchomości zabudowanej połoŜonej w Nowym  

        Mieście Lubawskim przy ul. Jagiellońskiej, stanowiącej własność Gminy Miejskiej, 

    d) oddania w uŜytkowanie wieczyste nieruchomości połoŜonych w Nowym Mieście  

        Lubawskim przy ulicy Kornatki stanowiących własność Gminy Miejskiej. 

12. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych oraz sprawy róŜne. 

13. Zakończenie. 

 

Przebieg posiedzenia: 

 

Ad. pkt. 1 

Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej – G. Chętnicki, stwierdzając 

na podstawie listy obecności,  Ŝe w sesji uczestniczy 13 radnych, a więc obrady są 

prawomocne. Następnie przekazał prowadzenie obrad Wiceprzewodniczącemu Rady 

Miejskiej – Wojciechowi Kłosowskiemu. 

Ad. pkt. 2 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – W. Kłosowski  na sekretarza obrad zaproponował  

radną Lili ę Karczyńską .Rada Miejska przy 11 głosach „za” i 1 wstrzymującym wybrała 

radną Lili ę Karczyńską na sekretarza obrad. 

Ad. pkt. 3 

Radny – R. Kordalski 

Wniósł o: 

1) przeniesienie pkt-u 11 porządku obrad sesji do pkt-u 6 i umieszczenie go po 

sprawozdaniu z działalności międzysesyjnej, 2) imienne głosowanie radnych nad 

poszczególnymi uchwałami. 
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Wiceprzewodniczący RM – W. Kłosowski poddał pod głosowanie wniosek radnego R. 

Kordalskiego ujęty w punkcie 1. Rada Miejska przy 9 głosach „za” i 3 wstrzymujących 

przyjęła powyŜszy wniosek. Ponadto poinformował, Ŝe głosowanie  nad wnioskiem w pkt. 2 

nie jest moŜliwe, gdyŜ statut gminy nie przewiduje takiego trybu głosowania. Mogłoby zostać 

wprowadzone w drodze zmiany statutu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej –G. Chętnicki poinformował, iŜ problem ten wyjaśnił 

adwokat T. Kwiatkowski na poprzedniej sesji. 

Radny – M. Łydziński 

wniósł o wprowadzenie do porządku obrad sesji przed samym zakończeniem – sprawy róŜne. 

Wiceprzewodniczący RM – W. Kłosowski poddał pod głosowanie  wniosek radnego M. 

Łydzińskiego. Rada Miejska jednomyślnie (przy 12 radnych biorących udział w sesji) 

przyjęła powyŜszy wniosek.  

\ Z kolei Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej –  W. Kłosowski odczytał porządek 

obrad po dokonanych zmianach. 

 

Ad. pkt. 4 

Protokół z XLV-tej  sesji Rady Miejskiej był wyłoŜony do wglądu w Referacie 

Organizacyjnym Urzędu Miejskiego, jak równieŜ przed sesją, a radni mieli moŜliwość  

zapoznania się z jego treścią. Protokół z XLV-tej  sesji Rady Miejskiej został przez Radę 

Miejską  przyjęty jednomyślnie ( przy 12 „za”). 

 

Ad. pkt. 5 

 Sprawozdanie z działalności  Burmistrza Miasta w okresie międzysesyjnym  

przedstawił Burmistrza Miasta – L. Grabowska. 

Informacja z wykonania uchwał Rady Miejskiej w okresie między sesjami  oraz o wydanych 

zarządzeniach Burmistrza Nowego Miasta Lubawskiego  , a takŜe sprawozdanie z 

działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym stanowią Zał. Nr 2-3 do protokołu. 

Radny - M. Łydziński 

zapytał odnośnie wstrzymania realizacji uchwały w sprawie sprzedaŜy  nieruchomości przy 

ul. 19 Stycznia. 

Burmistrz – L. Grabowska 

to jest uchwała o sprzedaŜy przetargowej nieruchomości przy ul. 19 Stycznia. Musimy 

odtworzyć punkty graniczne, dlatego wstrzymano jej realizację. 
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Ad. pkt. 6 

Radni zgłosili następujące wnioski i interpelacje w sprawie: 

Radna – L. Karczyńska 

1) rozpatrzenia sprawy dot. radnego Z. Dąbrowskiego. Odczytała art. 24 f ustawy o 

samorządzie gminnym. Na początku dochodziły do radnych głosy, Ŝe p. Dąbrowski korzysta z 

mienia komunalnego, więc zapytałam się p. Burmistrz, która powiedziała, Ŝe nie korzysta, a 

niestety korzysta. Dlatego, Ŝe wyciągnęłam dokumenty, które stwierdzają, Ŝe p. Dąbrowski 

korzysta z mienia komunalnego, tj. uŜytkowania gruntu. Opłata roczna z tego tytułu wynosi 

3%, czyli 2.286,50 zł. i taką kwotę ma uiścić zawsze do 31.III. Zgodnie więc ze statutem p. 

Dąbrowski doskonale wiedział, Ŝe jest radnym, który uŜytkuje mienie komunalne, a więc nie 

powinien chyba w ogóle startować jako radny. Poza tym jeszcze społeczeństwo Nowego 

Miasta mówi, Ŝe uŜytkownikiem mienia komunalnego jest pan radny Jacek Mączkowski. 

Wiem, Ŝe chodzi ludziom o pojemniki. Niektóre stoją na gruncie prywatnym. Ja uwaŜam, 

muszę to otwarcie powiedzieć, Ŝe p. radny Dąbrowski wszedł widocznie do tej rady, Ŝeby 

namącić i naubliŜać innym, by starać się tylko o pieniądze i wyłącznie o pieniądze na Klub 

Sportowy. Co prawda w dzisiejszym porządku obrad nie mamy Klubu Sportowego, niemniej 

chciałabym zwrócić szanownym radnym uwagę na pewien fakt, nie wiem dlaczego akurat do 

mnie, moŜe Ŝe pracowałam tutaj bardzo długo i wszyscy mnie znają, na ogół jestem osoba 

znaną, przychodzą rodzice i składają skargi  na właśnie działalność p. Dąbrowskiego i nie 

tylko, ale klubu. Ostatnio była u mnie delegacja pań: pani Mazerewicz, pani Ruczyńska i 

matka Łukasza Urbańskiego. Te dzieci grają w młodszych trampkarzach.. Trenuje je p. trener 

Talik. Te dzieci nigdy nie dostały na wyjazdach Ŝadnych diet. Rodzice kupują sami dzieciom 

jedzenie kiedy wyjeŜdŜają na mecze sportowe, na piłkę noŜną. Ja jestem wielkim 

zwolennikiem piłki noŜnej ze względu na to, ze cała moja rodzina jest kibicami piłki noŜnej. 

Zresztą nie moŜe być tak, Ŝeby w mieście nie istniała piłka noŜna, ale niech to będzie robione 

bardzo uczciwie. Te pieniądze, które przeznaczamy na dzieci i młodzieŜ, Ŝeby nie były 

trwonione na piłkę noŜną dla dorosłych. Tak prawdopodobnie wynika. My dajemy  500 zł. 

rocznie na jedno dziecko małe, grające w trampkarzach, wiec gdzie idą te pieniądze? 

Korkotrampki kupują rodzice, kupują ochraniacze. Ostatnio dzieci otrzymały stare koszulki, 

do których musiały dopłacić po 5 zł. W starszych juniorach jest syn p. Górskiego, którego 

trenuje p. Ciara. RównieŜ zwrócił się do mnie z tą apelacją. Trenuje około  14 chłopców, a my 

mamy podane, iŜ trenuje 75 dzieci i młodzieŜy. Niestety tak nie jest i nie ma tylu ile podaje 

wykaz. Na wyjazdowych meczach równieŜ nic nie dostają do jedzenia, aby kilka razy 



 5 

otrzymali kapuśniak za 1,50 zł. Pewnego razu było tak, Ŝe powiedzieli, iŜ trener i kierowca 

kupili sobie schaboszczaki, a dzieciom powiedzieli, iŜ kupili to za swoje pieniądze. Trener 

Ciara przychodzi bardzo często pod wpływem alkoholu, rzuca im piłkę do grania, a sam idzie 

sobie do baru. Tak nie moŜe być, jeŜeli chcemy Ŝeby ten sport w mieście się rozwijał. 

 Po ostatniej podwyŜce dla p. Burmistrz byłam wręcz zaatakowana przez 

społeczeństwo Nowego Miasta, gdyŜ ja głosowałam za tą podwyŜką. Co prawda nie byłam 

zgodna z sumieniem swoim, ale pytałam się kilku radnych, szczególnie radnego 

Kłosowskiego czy rzeczywiście ta podwyŜka będzie taka jaka była w 2002 r. Powiedział mi, 

ze tak , Ŝe będzie zrównana z pensją wójta. Szkoda, Ŝe nie poprosiliśmy o podanie jaka to 

była pensja. Nie byłam za tym, aby p. Burmistrz zabierać to wynagrodzenie. Niech ma, jest 

kobietą samotną, a wiem jak jest bardzo cięŜko utrzymywać samotnej kobiecie dom i samą 

siebie. Jednak jak obliczyłam sobie po notatkach w prasie to myśmy podwyŜszyli p. 

Burmistrz pensję w stosunku 2002 r. do 2006 r. o 1854 zł., tj. co najmniej 3-krotna pensja 

tych, którzy pracują  u p. Hatały w zakładzie krawieckim. Byłam zaatakowana niesamowicie 

przez społeczeństwo Nowego Miasta na targu, nawet musiałam wyjść z naboŜeństwa 

majowego, Ŝeby mnie wręcz nie zaatakowali. To była sprawa dalece nieprzemyślana. Ten 

dodatek  specjalny 40% to naprawdę strasznie duŜy, on jest odciąŜony od podatku. Gdybyśmy 

wrócili do wynagrodzenia z 2002 r. to wstydzę się ludziom spojrzeć w oczy. Tym bardziej, Ŝe 

p. Burmistrz wystosowała jeszcze sprostowanie do gazety. jestem ciekawa ile takie 

sprostowanie kosztowało. Ludziom to się bardzo niepodoba. Tym bardziej, Ŝe w Nowym 

Mieście jest straszna bieda. Wczoraj przyszły do mnie dwie panie, które pracują u p. Hatały. 

Prosiły mnie, Ŝebym nie podawała nazwisk. Te kobiety pracują tak jak niewolnica Izaura 

pracowała. Pani burmistrz mówiła, ze ten pan zatrudnił jeszcze dodatkowo 20 osób.  Ten pan 

nikogo nie przyjął i cały czas mówi, Ŝe je wszystkie pozwalnia. Ja nie lubię klnąć, dla mnie 

przekleństwo to straszna rzecz, lecz ten pan klnie na te panie niesamowicie. Jak przyjeŜdza 

wszyscy są tak podenerwowani, Ŝe nie wiedzą jak mają pracować. On staje przed jedną 

kobietą, która wszywa zamki, a musi ich wszyć w ciągu 8 godz. – 250. To jest katorga, 

galernicy tak nie robili. Płaci im bardzo małe pieniądze. Czy te panie są z funduszu 

interwencyjnego? Te panie nie potrafiły mówić, one płakały. To jest straszna rzecz, która tam 

się dzieje. Pani Burmistrz przepraszam, ale Ŝeby zarabiać 9.438 zł. to trzeba było pochodzić 

po wszystkich zakładach pracy i dowiedzieć się jak ludzie Ŝyją, za jakie pieniądze. Mnie do 

dzisiejszego dnia wstyd, Ŝe  my dajemy takie ogromne fundusze, a ludzie Ŝyją w takim 

wielkim ubóstwie. 
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Radny- A. Straus 

- na pytanie p. Karczyńskiej dot. 14 trampkarzy młodszych. Było 18, dwóch odeszło i dwóch 

ma kontuzje. 

- co do niepłacenia diet moŜe być taka sytuacja jak p. Karczyńska powiedziała, ale dostaliśmy 

w 2005 r. ok. – 30 tysięcy zł. Skąd więc mieliśmy wziąć środki Ŝeby tyle grup i seniorów 

utrzymać?  

Radna – L. Karczyńska 

wnioskuję wziąć wszystkie rachunki, Ŝeby wykazali się. Dzieci nie mogą jeździć głodne. 

Radny – R. Kordalski  

w pkt.6 mamy podjęcie uchwały w sprawie zmiany budŜetu. Chodzi tu o przeznaczenie kwoty 

pienięŜnej na modernizację ulic: Narutowicza, Wojska Polskiego. Czy burmistrzowie mają  

pisemne gwarancje Dyrekcji Dróg o pozostałe dofinansowanie z ich strony. I czy są takie 

gwarancje, Ŝe ten temat rozpocznie się jeszcze w tym roku. W pkt.9 dot. Specjalnej Strefy 

Ekonomicznej chodzi mi o ilość akcji objętych przez Gminę Miejską w SSE na aport w 

postaci nieruchomości gruntowych: jakie akcje, jaki papier, jaka ilość, udział procentowy. 

Radna – A. Śmiechowska  

złoŜyła do Przewodniczącego Komisji d)s Gospodarczych i Mieszkaniowych wniosek 

mieszkańców ul. Podgórnej, Piaskowej i Głogowej o dokonanie niezbędnego remontu ul. 

Piaskowej oraz łącznika pomiędzy ul. Głogową i Podgórną.  

Radny – J. Mączkowski 

jest to temat na komisje. 

Radny – J. Szczepański 

obiecuję pani, Ŝe na posiedzeniu Komisji rozpatrzymy. 

 

Ad. pkt. 7 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – W. Kłosowski odczytał projekt uchwały w sprawie 

zmiany uchwały Nr XIII/72/2006 Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie z 

dnia 27 kwietnia 2006r. w sprawie uchwalenia budŜetu dla Nowego Miasta Lubawskiego na 

2006 rok. 

 Radny – M. Łydziński   

na wspólnym posiedzeniu komisji rozwaŜaliśmy poprawkę do budŜetu zawartą w §5 projektu 

uchwały- zwiększenie dotacji dla OSiR o 50 tys. zł. Z tego co ja tutaj się dziś dowiaduję oraz 

z tych informacji, które w międzyczasie posiadłem proponowałbym, aby tę dotację na razie 

wstrzymać z tego względu, Ŝe mamy za duŜo  po  prostu spraw niejasnych lub wręcz chorych 
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w pewnych kwestiach. Mianowicie to co   tutaj mówiła p. radna Karczyńska, informacje te są 

zaskakujące i naprawdę jeśli tak to jest, to jest nie do przyjęcia na dłuŜszą metę. Poza tym 

trzeba powiedzieć sobie jasno, Ŝe p. radny Dąbrowski, który występował z wnioskiem o 

zwiększenie tej dotacji nie ukrywał, ze chodzi tutaj o KS. Finishparkiet. Pan Dąbrowski nigdy 

nie przedstawił Ŝadnego wniosku na piśmie, wszystko ustnie. śadnego naocznie nie 

widzieliśmy rozliczenia. Nie wydaje mi się, Ŝeby na tym etapie moŜna po prostu zwiększać 

kiedy juŜ raz zwiększyliśmy o dosyć znaczne kwoty. Nawet się pogubiłem ile faktycznie tam 

pieniędzy jest zgromadzonych. Dlatego proponuję wstrzymać ten punkt porządku do 

późniejszego terminu. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – W. Kłosowski poddał pod głosowanie wniosek 

radnego M. Łydzińskiego w sprawie skreślenia §5 projektu uchwały. Rada Miejska przy   10 

głosach „za” i 2 wstrzymujących przyjęła powyŜszy wniosek.  

Z kolei poddał pod głosowanie projekt uchwały po wniesionej poprawce. Rada 

Miejska jednomyślnie przy 12 głosach „za” podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała Nr XLVI/345/06 – stanowi Zał. Nr 4 do protokołu. 

Skarbnik Miejski – M. Wróblewska 

tj. projekt uchwały jak poprzednio. 

Ad. pkt. 8 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – W. Kłosowski po odczytaniu poddał pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego instytucji kultury. 

Rada Miejska jednomyślnie przy 12 głosach „za” podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała Nr XLVI /346 /06 – stanowi Zał. Nr 5 do protokołu. 

 

Ad. pkt. 9 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – W. Kłosowski po odczytaniu poddał pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie ustalenia opłat za świadczenia Przedszkola Miejskiego w Nowym 

Mieście Lubawskim. 

Rada Miejska jednomyślnie przy 12 głosach „za” podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała Nr XLVI / 347 /06 – stanowi Zał. Nr 6 do protokołu. 

 

Ad. pkt. 10 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – W. Kłosowski po odczytaniu poddał pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLIII/305/2006 Rady Miejskiej w  Nowym 
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Mieście Lubawskim z dnia 25 kwietnia 2006r. dot. przystąpienia Gminy   Miejskiej  Nowe 

Miasto Lubawskie do spółki Warmińsko – Mazurska Specjalna Strefa    Ekonomiczna  S.A. 

Rada Miejska jednomyślnie przy 12 głosach „za” podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała Nr XLVI/348/06 – stanowi Zał. Nr 7 do protokołu. 

 

Ad. pkt. 11 

a) Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – W. Kłosowski po odczytaniu poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie sprzedaŜy lokali mieszkalnych stanowiących własność 

Gminy Miejskiej dla najemców. 

Rada Miejska jednomyślnie przy 12 głosach „za” podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała Nr XLVI /349/06 – stanowi Zał. Nr 8 do protokołu. 

b) Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – W. Kłosowski po odczytaniu poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie sprzedaŜy lokali mieszkalnych stanowiących własność 

Gminy Miejskiej dla najemców. 

Rada Miejska jednomyślnie przy 12 głosach „za” podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała Nr XLVI /350/06 – stanowi Zał. Nr 9 do protokołu. 

c) Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – W. Kłosowski po odczytaniu poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie wydzierŜawienia w drodze przetargu nieruchomości 

zabudowanej połoŜonej w Nowym Mieście Lubawskim przy ul. Jagiellońskiej, stanowiącej 

własność Gminy Miejskiej. 

Rada Miejska przy 8 głosach „za” i 4 wstrzymujących podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała Nr XLVI / 351  /06 – stanowi Zał. Nr 10 do protokołu. 

d) Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – W. Kłosowski odczytał   projekt uchwały w 

sprawie oddania w uŜytkowanie wieczyste nieruchomości połoŜonych w Nowym Mieście  

Lubawskim przy ulicy Kornatki stanowiących własność Gminy Miejskiej. 

Radny – M. Łydziński 

jakie mamy przeznaczenie tej działki i jakie kwoty miasto odzyska z tego tytułu ? 

Burmistrz – L. Grabowska 

dot. to terenów pod budownictwo mieszkaniowe jednorodzinne, tj. przy ujściu ul. Kornatki w 

miejscu starej Cegielni. 

Radny – J. Szczepański  

to są działki socjalne, o których rozmawialiśmy na posiedzeniu komisji. Ci mieszkańcy, 

którzy oczekują w kolejce za mieszkaniem komunalnym, jeŜeli wyraŜą taka zgodę, iŜ 
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otrzymają działkę socjalną, to nie będą się ubiegali o mieszkanie komunalne. Proszę radnych 

o przychylne głosowanie. 

Radny – R. Kordalski 

czy to chodzi o teren całej Cegielni ? 

Radny – J. Szczepański  

nie, są to działki wytyczone, a część terenu pozostaje do dyspozycji miasta. 

Radna – L Karczyńska 

czy byłaby wola większości na te działki, czy tylko na 3 działki są chętni ? 

Burmistrz Miasta – L. Grabowska  

na razie mamy 3 wnioski. PoniewaŜ radni przyjmują interesantów stało się to głównie na 

dyŜurach radnych i dotyczy na razie 3 działek. 

Radna – L Karczyńska 

czy mieszkańcy miasta byli poinformowani przez media czy na tablicy ogłoszeń, Ŝe istnieje 

moŜliwość nabycia takich działek? 

Burmistrz Miasta – L. Grabowska 

na tablicy ogłoszeń na pewno będzie. Jest lista osób oczekujących na przydział mieszkania. 

Te osoby, które są zakwalifikowane do przydziału mieszkania jeśli zejdą z niej otrzymają taką 

działkę. To jest nasza korzyść, bo nie musimy budować mieszkań ani kupować kontenerów. 

Radna – L Karczyńska 

uwaŜam, ze to jest bardzo dobra sprawa. 

Radny – R. Kordalski 

czy z tymi działkami nie będzie tak jak przy ul. Sosnowej?  Wydzielono tam 6 działek 

socjalnych, a są tylko dwa domy. Na reszcie nic się nie dzieje. Były teŜ projekty, aby teren ten 

podzielić na działki i przeznaczyć do sprzedaŜy.  

Burmistrz Miasta – L. Grabowska 

przy ul. Sosnowej jest 8 działek. Ludzie są w trudnej sytuacji materialnej, jedni w lepszej 

drudzy w gorszej.  Dwa domy, o których mówi radny to są cztery działki, gdyŜ jeden dom jest 

bliźniaczy. Działki przyznajemy na okres, a jeśli nie rozpoczną w czasie budowy to 

zabieramy.   

Radny – J. Szczepański  

są uwarunkowania. Ci  którzy dostają w prezencie te działki najprawdopodobniej jeŜeli w 

ciągu 5 lat nie wywiąŜą się to działka będzie przydzielona następnemu. 
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Radny – M. Łydziński 

chciałbym uzyskać   informację konkretną, jaki to  jest okres w którym wieczysty uŜytkownik 

jest zobowiązany rozpocząć budowę ?   

Radny – J. Szczepański  

konkretnie w umowie jest, Ŝe w ciągu 5 lat osoba taka musi wyjść do punktu zerowego z 

ławami. 

 Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – W. Kłosowski poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w powyŜszej sprawie. Rada Miejska  przy 11 głosach „za” i 1wstrzymujących 

podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała Nr XLVI / 352 /06 – stanowi Zał. Nr  11 do protokołu. 

 

Ad. pkt. 12 

Odpowiedzi na interpelacje i wnioski oraz sprawy róŜne. 

Burmistrz Miasta – L. Grabowska 

- w związku z tym, Ŝe nie ma dzisiaj ani radnego Dąbrowskiego, ani radnego Osmańskiego 

uwaŜam, Ŝe powinniśmy z odpowiedziami poczekać aŜ będą, chciałabym, aby te sprawę nie 

rozpatrywać poza oczami. 

- czy prowadzi p. Dąbrowski działalność na mieniu komunalnym teŜ powinien odpowiedzieć 

czy prowadzi czy teŜ nie. 

Radna – L Karczyńska 

prowadzi, bo ja mam wyciąg. 

Burmistrz Miasta – L. Grabowska 

ul. Grunwaldzka, to jest wieczyste uŜytkowanie, jest to forma własności. Nie jest to  więc 

działalność na mieniu komunalnym, a więc poczekajmy za p. Dąbrowskim. Stan na dziś: nie 

prowadzi działalności na mieniu komunalnym, gdyŜ nie ma umów na stadion, a tam jest 

wieczyste uŜytkowanie. 

Radna – L Karczyńska 

to dlaczego płaci? 

Burmistrz Miasta – L. Grabowska 

to jest opłata za wieczyste uŜytkowanie, płaci teŜ podatek. Grunwaldzka   nie stanowi 

działalności na mieniu komunalnym. Natomiast nam powinno zaleŜeć, Ŝeby p. Dąbrowski 

kupił to na własność. Byłyby pieniądze dla budŜetu, a nie byłoby zastrzeŜenia, Ŝe p. 

Dąbrowski działa na mieniu komunalnym. To juŜ jest sprzedane jak gdyby inaczej. 
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Radny – J. Mączkowski 

na dzień dzisiejszy nie działam na mieniu komunalnym. Działalność, którą prowadziłem  

wykonywałem  przez 5 lat nieodpłatnie dla miasta. Rozstawiane kosze były moją własnością, 

a teraz spółki, w której jestem, ale to nie ma Ŝadnego wpływu na mienie komunalne. 

Zainwestowałem sporo pieniędzy. Pani po prostu jest nastawiona tylko na krytykę ludzi, 

którzy prowadzą jakąś działalność. Ja bym pani zaproponował, Ŝeby pani sama załoŜyła jakąś 

działalność i zatrudniła wszystkich bezrobotnych w mieście. Jeśli chodzi o klub pani jawnie 

zarzuciła jednemu z trenerów, Ŝe trenuje dzieci pod wpływem alkoholu. Ma pani na to jakieś 

dokumenty?    

Radna – L Karczyńska 

dzieci tak mówią. 

Radny – J. Mączkowski 

ja się z tym panem skontaktuję. Sesja jest tutaj nagrywana. Ten pan mieszka na mojej ulicy. 

Ja się go spytam naprawdę, bo pani wysuwa powaŜne zarzuty i na Pana Hatałę i tamtego. Na 

plotkach ja się nie opieram, ale widzę od dłuŜszego czasu do  czego Pani zmierza. UwaŜam, 

Ŝe miasto ma wiele innych problemów niŜ czepianie się takich rzeczy. A ponadto czy pani 

jest tak do końca pewna, Ŝe za pani męŜa na stadionie było tak wszystko w porządku. Ja juŜ 

nie mam więcej nic do powiedzenia. Pięć lat robiłem za darmo, a pani cały czas z budŜetem 

jest związana. 

Burmistrz Miasta – L. Grabowska 

odnośnie mojej podwyŜki. Ja mam takie same pobory jak ma pan wójt Trąpczyński czy pani 

wójt Andrzejewska. Takie są stawki. Chciałam podziękować jeszcze raz Radzie. Jesteśmy 

gminą miejską powiatową , mamy pewne obciąŜenia wynikające z funkcji powiatowych. 

UwaŜam, Ŝe mam więcej pracy niŜ w Kurzętniku czy gminie Nowe Miasto Lubawskie. 

Zapewniam, Ŝe moja pensja jest taka sama jak większości wójtów, a bynajmniej jak dwóch 

sąsiadów. 

- co do p. Hatały nie będę się wypowiadać. Myślę, Ŝe jest to teŜ taki zarzut postawiony. 

Zresztą nie jest to nasza działalność.  

- jeśli chodzi o prace przy drodze wojewódzkiej - ulice Wojska Polskiego i Narutowicza. 

Skierowaliśmy pismo do Marszałka Województwa. Mamy ustne zapewnienia, Ŝe w 

przyszłym roku będą duŜe pieniądze na remont i Wojska Polskiego i Narutowicza. W tym 

roku będą przetargi na dokumentację. W przyszłym roku rozpoczynają się nowe unijne 

pieniądze. Wojska Polskiego – część robót będzie wykonana jeszcze w tym roku. 
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- ilość akcji w związku ze SSE zaleŜy od wielkości kapitału  jakim dysponuje spółka. Będzie 

on przeliczony i na pewno nie damy się oszukać. Zapewniam, Ŝe będzie to zrobione dobrze. 

- ul. Piaskowa i inne – roboty miały być wykonane w zeszłym roku. 

Radny – W. Kłosowski 

pensja p. Burmistrz to nie podwyŜka, a regulacja. 

Radny – M. Łydziński 

k woli uczciwości proszę uprzejmie nie manipulować informacjami. To nie jest Ŝadna 

regulacja a podwyŜka na poziomie maksymalnym. Inną propozycję pan podał na początku – 

4200 zł. zasadnicza pensja, a radny Dąbrowski w rozpędzie powiedział potem, pamiętam jego 

słowa: co będziemy zastanawiać się nad 300 zł. jak budŜet dysponuje milionami i przeszło na 

4500 zł.  

Radna – L Karczyńska 

widzę, ze jestem zaatakowana ze strony radnych, o których pytam się. Ja nie mam pretensji, a 

zapytałam się panie Mączkowski czy pan uŜytkuje czy nie. Ja na pana nie wnoszę Ŝadnego 

ataku, absolutnie Ŝadnego ataku. JeŜeli radnemu coś się powie, nie tak po jego myśli to albo 

poddaje się dymisji jak pan Osmański albo atakuje mnie. To nie są moje wymysły. Ja sobie 

tego z palca nie wyssałam. Po prostu zapytałam się, bo mnie o to pytają ludzie. Nie wiem 

dlaczego akurat mnie i do mnie się zgłaszają ludzie. Jeśli chodzi o klub sportowy bardzo chcę, 

Ŝeby pieniądze szły na dobry cel. 

Radny – J. Mączkowski 

pani Karczyńska, nie została pani zaatakowana przeze mnie tylko, Ŝe większość tych 

zarzutów, które pani kieruje do mnie, do p. Dąbrowskiego, to uwaŜam Ŝe miasto ma wiele 

więcej innych problemów niŜ takie rzeczy. 

Radny – J. Szczepański 

nasze wnioski, które składamy na komisjach za długo leŜą w biurkach. Naprawdę nich 

urzędnicy nasze wnioski wyciągną z biurek, bo niektóre sprawy  które moŜna załatwić w 

ciągu 2-3 dni ciągną się tygodniami, miesiącami. 

Radny – J. Mączkowski 

dyskutowaliśmy nad nieruchomością, którą zajmuje pan Chojnowski. Co w tym kierunku 

zostało zrobione? 

M. Łokietek –insp. Urzędu Miejskiego 

została zlecona wycena. 
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adny – M. Łydziński 

1) uczestnictwo radnych w róŜnego rodzaju spotkaniach, uroczystościach, imprezach, które 

mają miejsce na terenie miasta. Prosiłem p. przewodniczącego, gdyŜ spotykamy się dosyć 

często, aby informować o róŜnego rodzaju tego typu spotkaniach, imprezach, które mają 

miejsce na terenie miasta i przyjąć jakąś zasadę reprezentacji, równieŜ Rady. Rozumiem, p. 

przewodniczący na pewno z racji pełnionej funkcji, ale w niektórych uroczystościach 

uczestniczą równieŜ radni. Na wspólnym posiedzeniu komisji naleŜy ustalić  kto ma 

uczestniczyć, na jakiej zasadzie, aby nie było nieporozumień. Chciałbym, Ŝeby to były formy 

cywilizowane. 2) na wniosek Stowarzyszenia Kupców Nowomiejskich sprawę organizowania 

przetargów przez p. Burmistrz na lokale uŜytkowe zajął się Rzecznik Praw Obywatelskich. 

Wpłynęło pismo do Stowarzyszenia Kupców Nowomiejskich, w którym RPO pisze w ten 

sposób, zacytuję fragment:  w związku z pismem skierowanym do RPO, w którym skarŜą się 

państwo na działanie Burmistrza Miasta Nowego Miasta Lubawskiego w szczególności dot. 

postępowania wobec lokali uŜytkowych, RPO podjął postępowanie wyjaśniające. Zwracałem 

się do p. Burmistrz z pismem, którego kopię przesyłam do wiadomości. W załączniku do tego 

pisma RPO pisze tak: Dotychczas nie zostały uchwalone na terenie gminy jednolite zasady 

nabywania, zbywania, dzierŜawienia i najmu lokali uŜytkowych co w praktyce rodzi 

niejasności co do kryteriów. (...) Ponadto brak zasad gospodarowania nieruchomościami 

gminnymi powoduje niemoŜność nabycia  na własność lokali (...). Na brak zasad 

gospodarowania nieruchomościami gminnymi i konieczność uregulowania tej problematyki 

wskazała równieŜ Regionalna Izba Obrachunkowa w roku 2005. Stąd teŜ działając na 

podstawie art. 13 ustawy o RPO proszę o poinformowanie czy przepisy w omawianym 

zakresie są juŜ przygotowywane lub teŜ  kiedy mieszkańcy mogą spodziewać się ich wejścia w 

Ŝycie. To tyle k woli informacji, bo sprawa ta   swego czasu wzbudzała duŜe kontrowersje. 

Z-ca Burmistrza – J. Blank 

do RPO zostało skierowane pismo o obecnym stanie prawnym jaki jest. Nic nie stoi na 

przeszkodzie, aby komisja właściwa zajęła się sprawą przygotowania zasad gospodarki 

nieruchomościami. Taki projekt z naszej strony jest juŜ opracowany, natomiast wymaga on 

konsultacji i dopracowania na komisjach. W najbliŜszym czasie moŜemy do tego przystąpić, 

natomiast  temat  ten na dzień dzisiejszy nie był najpilniejszy. 

J. Kancidrowski – Kier. Ref. Budownictwa  

sprawę cięŜkiego taboru na Marianowie omawialiśmy w gronie Komisji Porządku 

Publicznego – R. Makowskiego, ds. Gospodarczych –J. Szczepańskiego, przedstawiciela 
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policji, StraŜy Miejskiej i p. Rogozińskiego w ramach tematu bezpieczeństwa na naszych 

ulicach. Temat wraca na komisję, gdzie będą sformułowane wnioski. 

Radny – J. Szczepański 

na naszym spotkaniu ustaliliśmy, Ŝe ustawiamy znaki na wszystkich wlotach na Oś. 

Marianowo. Proszę, nie zwlekajcie. Nam zostały jeszcze 3 miesiące i nie róbmy tego na 

zwłokę. Proszę państwa po to się zbieramy i jeŜeli ustalamy jakieś wnioski, a teraz poza moją 

komisją znów macie jakieś inne wnioski to naprawdę  po co się spotykamy. Zawsze tylko wy 

urzędnicy macie tylko rację, a nasze wnioski nie mają racji. Pan przewodniczący Komisji 

Porządku Publicznego Makowski powiedział –  na wszystkich wlotach na Oś. Marianowo 

będą ustawione znaki i proszę naprawdę tego wniosku się trzymać. W m-cu VII ze swoją 

komisją się nie spotykamy. 

J. Kancidrowski – Kier. Ref. Budownictwa 

ustaliliśmy do 3,5 tony, a potem rozmawialiśmy inaczej, Ŝe jeszcze wrócimy do tematu. 

Radny – J. Szczepański 

proszę państwa w dzisiejszych czasach nasze społeczeństwo nie jest takie bogate i węgiel 

multikarem i w workach przywozi. Ten wrzód, który ruszyliśmy jest od kilkunastu lat, a ta 

osoba jest nietykalna. Układy, układziki, ja tak tylko mogę stwierdzić ze swoją komisją, bo 

naprawdę jak nasza komisja została potraktowana, nie chcę uŜywać tutaj nieprzyjemnych 

słów. My jesteśmy powaŜnymi ludźmi i do kaŜdego tematu podchodzimy powaŜnie. Nie 

chciałbym więcej do tego tematu wracać. 

Burmistrz – L. Grabowska 

w związku z tą sytuacją, Ŝe wnioski komisji rzeczywiście nie są realizowane zobowiązuję na 

sesji moich dwóch kierowników Pana Dariusza Sobaszkiewicza do rejestracji wszystkich 

wniosków oraz Pana Jana Kancidrowskiego do realizacji tych wniosków, które są po jego 

stronie do wykonania. Natomiast pan Burmistrz odpowiada z racji funkcji za ich realizację i 

myślę, Ŝe na następnej sesji wszystkie wnioski, które mogą być, będą zrealizowane, tego 

dopilnuję. 

Ad. pkt. 13 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – 

Wojciech Kłosowski zamknął obrady XLV-tej sesji Rady Miejskiej.  

 

Sekretarz obrad:                                                                       Przewodniczący Rady Miejskiej 

                                                                                                     (Grzegorz Chętnicki) 

( Lilia Karczyńska ) 


